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Voorzitter,

De PvdA Weert maakt zich al een aantal jaar hard voor een aantal speerpunten van de ontwikkeling 
van de Weerter samenleving; het bouwen van voldoende woningen, sociale verbinding en 
vermenging en de energietransitie zo goed mogelijk doorkomen. Gelukkig staan in de kadernota een
aantal plannen waar wij ons in kunnen vinden, maar in de ogen van de PvdA Weert is de ambitie te 
laag en het tempo te traag. Wil Weert een veilige en fijne gemeente zijn om te wonen, werken en 
leven voor al haar burgers dan zal er echt een flinke schep bovenop moeten.

Binnen de context van dit betoog kunnen niet al onze standpunten de revue passeren. Wij hebben 
ook zeker niet alles in moties of amendementen vertaald, ten behoeve van de gemeentelijke 
besluitvorming. Het gaat ons echter wel om de houding en eigen motivatie. Het is aan het college en
de ondersteunende coalitie om de handschoen op te pakken.

Zeker ook gezien de onzekere wereld waarin we sinds enkele jaren terecht zijn gekomen wordt 
Nederland geconfronteerd met steeds meer crisissen. Soms worden deze veroorzaakt door externe 
factoren, maar vaak ook door regeringsbeleid dat gekenmerkt wordt door besluiteloosheid en 
inactiviteit. We kunnen als gemeente blijven afwachten tot de Rijksoverheid knopen doorhakt, of 
we kunnen in het belang van onze inwoners zelf keuzes maken. Wat de PvdA Weert betreft kiezen 
we voor dat laatste; in ieder geval op de gebieden waar we als gemeente invloed op hebben.

Doordat crisis op crisis wordt gestapeld, de markt ze niet oplost (maar eerder nog erger maakt) en 
de overheid geen daadkracht toont verliest de burger steeds verder het vertrouwen in de politiek.
Veel mensen voelen zich niet gehoord, niet gezien, achter in de rij geplaatst en vergeten. Zeker 
mensen in kwetsbare situaties komen daarin terecht. Ze voelen de concurrentie van vluchtelingen en
arbeidsmigranten, en sommige populisten willen dit gevoel ook nog bevestigen, met alle gevolgen 
van dien; terwijl dat absoluut niet nodig is. Mensen moeten niet tegen elkaar worden uitgespeeld. 
Alleen door samen de schouders er onder te zetten kunnen we de problemen oplossen en doet 
iedereen mee. 

Wat woningbouw betreft ligt het tempo nog altijd te laag ondanks het feit dat er de afgelopen jaren 
meer woningen zijn gebouwd dan de jaren ervoor. In plaats van te kiezen voor óf opvang en 
onderdak voor arbeidsmigranten en Oekraïense vluchtelingen óf het huisvesten van de eigen 
bevolking, bieden tijdelijke woningen een uitkomst waarmee beide doelen gehaald kunnen worden. 
Tijdelijke woningen op gemeentegrond zijn geen optie zonder allerlei openbaar groen op te offeren.
Maar er zijn ook andere mogelijkheden. De PvdA Weert heeft eerder al de optie van het Van Horne 
kwartier genoemd, waar vele van deze tijdelijke woningen snel zouden kunnen worden gerealiseerd.
Volgens ons zijn er ook andere locaties potentieel geschikt; hetzelfde geldt voor tijdelijke 
jongerenhuisvesting. Jammer genoeg is de handschoen nog steeds niet opgepakt. 

In de tussentijd pleit de PvdA Weert voor een groot onderzoek naar de mogelijkheden voor  
permanente woningbouw in en rond Weert, en een overkoepelend plan hoe dit aan te pakken. 



Bestaande woningen, waar de kwaliteit te wensen over laat, moeten aangepakt en opgeknapt 
worden. Het gaat om de wil en de durf om keuzes te maken. De nood is hoog, en dus moet ook de 
ambitie hoog zijn; we hopen dat in de begroting meer terug te zien.

Wat betreft de economie vinden we dat Weert moet stoppen met de ‘verdozing’ van de 
bedrijventerreinen. Dat stelden we al in de vorige begrotingsbehandeling; in die distributiecentra 
werken vooral mensen van buiten de regio, en bovendien zorgt het voor een bovengemiddelde 
verkeersdruk. Dit helpt de Weerter economie dus nauwelijks, en deze manier van bouwen heeft 
geen enkele meerwaarde voor de stad. Je moet op zoek naar bedrijven met fatsoenlijke banen voor 
de mensen. Daarnaast zijn er plannen voor distributiedozen op locaties die beter voor woningbouw 
geschikt gemaakt kunnen worden; daar help je Weert pas echt mee vooruit. De vraag is of het 
college, maar ook deze raad,  bereid is om deze uitdaging op te pakken en de discussie met de 
projectontwikkelaar aan te gaan of zelfs andere instrumenten in te zetten. Wederom het gaat om de 
wil en de durf om keuzes te maken.

Verduurzaming, energietransitie, stikstof, biodiversiteit, warmtestress, en verdroging schreeuwen 
om een daadkrachtige aanpak. We hebben twijfels of de ambities in de kadernota krachtig genoeg 
zijn. Er moeten echt grote stappen worden gemaakt. Dit geven we het college mee en wederom 
zullen we bij de behandeling van de begroting toetsen of deze handschoen is opgepakt.

Wat betreft de energietransitie heeft de PvdA Weert wel een amendement ingediend. Naast het 
ondersteunen van particulieren is ook de verduurzaming van openbare gebouwen belangrijk. De 
gemeente heeft niet alleen de taak om hierbij voor haar eigen gebouwen zorg te dragen, maar ook 
verenigingen en andere beheerorganisaties te ondersteunen. 

Daarnaast blijft de aanpak van armoede een belangrijke taak van de gemeente. Vroegsignalering, 
samenwerking met alle ketenpartners en proactief handelen zijn de sleutelwoorden om dit probleem
effectief aan te pakken. Wij vinden dat de norm voor armoedeondersteuning verhoogd moet worden
naar 130% van het minimum inkomen. 

Tot slot is de PvdA Weert ook van mening dat er visie ontbreekt op het gebied van de herinrichting 
van de binnenstad. Simpelweg het kernwinkelgebied terugtrekken tot binnen de singels gaat ten 
koste van het karakter van een groot deel van de omliggende gebieden. In de Stationsstraat moet 
gekeken worden naar creatieve oplossingen om de levendigheid te behouden; een idee waar wij als 
PvdA achter zouden staan is de oprichting van een werk- en ontmoetingsplek voor 
studenten/scholieren, die veel kunnen hebben aan een toegankelijke ruimte met wifi, stopcontacten 
en evt. horeca. 

Voorzitter,

De PvdA Weert heeft vooral aandacht gegeven op de zaken die volgens ons beter kunnen en 
moeten. Niet over alles hebben we moties of amendementen ingediend. Het aan het college of ze 
ambitieus genoeg is om de handschoen op te pakken. Bij de begroting zullen we dat toetsen, en 
proberen bij te sturen waar nodig.

De PvdA fractie sluit af met het uitspreken van dank aan de ambtelijke organisatie, de bodes en de 
griffie voor hun ondersteuning, en hoopt op een goede en constructieve samenwerking met de 
collega raadsfracties en het college.

Dank u wel voorzitter


